



ສາທາລະນະລັດ ປະຊາທິປະໄຕ ປະຊາຊົນລາວ

ສັນຕິພາບ ເອກະລາດ ປະຊາທິປະໄຕ ເອກະພາບ ວັດທະນະຖາວອນ

ກະຊວງອຸດສາຫະກຳ ແລະ ການຄ້າ

ເລກທີ 0977 /ອຄ.ຄພນ

ນະຄອນຫຼວງວຽງຈັນ, ວັນທີ 18 ພຶດສະພາ 2012

ຂໍ້ຕົກລົງ

ວ່າດ້ວຍທຸລະກິດການຄ້າຂາຍຍົກ ແລະ ການຄ້າຂາຍຍ່ອຍ

- ອີງຕາມກົດໝາຍວ່າດ້ວຍວິສາຫະກິດ, ສະບັບເລກທີ 11/ ສພຊ, ລົງວັນທີ 9 ພະຈິກ 2005;
- ອີງຕາມດຳລັດວ່າດ້ວຍທຸລະກິດຈຳໜ່າຍສິນຄ້າ, ເລກທີ 206/ນຍ, ລົງວັນທີ 10 ຕຸລາ 2001.

ລັດຖະມົນຕີວ່າການກະຊວງອຸດສາຫະກຳ ແລະ ການຄ້າ ອອກຂໍ້ຕົກລົງ :

ໝວດທີ 1

ຫຼັກການທົ່ວໄປ

ມາດຕາ 1. ຈຸດປະສົງ

ຂໍ້ຕົກລົງສະບັບນີ້ ວາງອອກ ເພື່ອກຳນົດລະບຽບການກ່ຽວກັບເງື່ອນໄຂ, ຂັ້ນຕອນການສ້າງຕັ້ງ ແລະ ຮູບການທຸລະກິດການຄ້າຂາຍຍົກ ແລະ ຂາຍຍ່ອຍ ແນໃສ່ຄຸ້ມຄອງ ແລະ ສົ່ງເສີມການບໍລິການຈຳໜ່າຍສິນຄ້າ ຮັບໃຊ້ສັງຄົມ, ຊຸກຍູ້ການຜະລິດ, ສ້າງອາຊີບ, ສ້າງລາຍໄດ້ ແກ້ໄຂຊີວິດການເປັນຢູ່ຂອງປະຊາຊົນໃຫ້ດີຂຶ້ນ.

ມາດຕາ 2. ນິຍາມຄຳສັບ

ຄຳສັບຕ່າງໆ ທີ່ໃຊ້ໃນຂໍ້ຕົກລົງສະບັບນີ້ ມີຄວາມໝາຍ ດັ່ງນີ້ :

- ທຸລະກິດການຄ້າຂາຍຍົກ ແມ່ນທຸລະກິດຈຳໜ່າຍສິນຄ້າໃຫ້ບຸກຄົນ ຫລື ນິຕິບຸກຄົນ ເພື່ອເອົາໄປຜະລິດຕໍ່ຂາຍຍົກ ຫລື ຂາຍຍ່ອຍຕໍ່ ;
- ທຸລະກິດການຄ້າຂາຍຍ່ອຍ ແມ່ນທຸລະກິດຈຳໜ່າຍສິນຄ້າຂອດສຸດທ້າຍ ໃຫ້ບຸກຄົນ ຫລື ຄົວເຮືອນ ເພື່ອຊົມໃຊ້ ;
- ວິສາຫະກິດພາຍໃນປະເທດ ໝາຍເຖິງ ວິສາຫະກິດທີ່ຂຶ້ນທະບຽນວິສາຫະກິດ ຢູ່ ສປປ ລາວ ໂດຍ ຜູ້ລົງທຶນພາຍໃນ ມີທຶນເກີນກວ່າເຄິ່ງໜຶ່ງຂອງທຶນຈົດທະບຽນວິສາຫະກິດທັງໝົດ ;
- ວິສາຫະກິດຕ່າງປະເທດ ໝາຍເຖິງ 1) ວິສາຫະກິດທີ່ຂຶ້ນທະບຽນວິສາຫະກິດຢູ່ຕ່າງປະເທດ ແລະ 2) ວິສາຫະກິດທີ່ຂຶ້ນທະບຽນວິສາຫະກິດຢູ່ສປປ ລາວ, ແຕ່ ຜູ້ລົງທຶນຕ່າງປະເທດມີທຶນແຕ່ຫ້າສິນສ່ວນຮ້ອຍຂຶ້ນໄປ ຂອງທຶນຈົດທະບຽນວິສາຫະກິດທັງໝົດ.

ມາດຕາ 3. ຫຼັກການພື້ນຖານຂອງການສ້າງຕັ້ງ ແລະ ເຄື່ອນໄຫວທຸລະກິດ
ທຸກການຈັດຕັ້ງ ແລະ ການເຄື່ອນໄຫວທຸລະກິດການຄ້າຂາຍຍົກ ແລະ ຂາຍຢ່ອຍຢູ່ ສປປ ລາວ ຕ້ອງປະຕິ
ບັດຢ່າງເຂັ້ມງວດ ຕາມລະບຽບ ກົດໝາຍທີ່ກ່ຽວຂ້ອງ ໂດຍສະເພາະຂໍ້ຕົກລົງສະບັບນີ້.

ໝວດທີ 2

ເງື່ອນໄຂ ແລະ ຂັ້ນຕອນຂອງການສ້າງຕັ້ງ
ທຸລະກິດການຄ້າຂາຍຍົກ ແລະ ຂາຍຢ່ອຍ

ມາດຕາ 4. ສິດໃນການສ້າງຕັ້ງທຸລະກິດການຄ້າຂາຍຍົກ ແລະ ຂາຍຢ່ອຍ

ພົນລະເມືອງລາວ, ຊາວຕ່າງດ້າວ, ຄົນບໍ່ມີສັນຊາດທີ່ອາໄສ ຢູ່ ສປປ ລາວ ແລະ ຄົນຕ່າງປະເທດ ລວມ
ທັງອົງການຈັດຕັ້ງຂອງບຸກຄົນດັ່ງກ່າວ ລ້ວນແຕ່ມີສິດສ້າງຕັ້ງວິສາຫະກິດ ຫລື ເຂົ້າຮ່ວມດຳເນີນທຸລະກິດການຄ້າ
ຂາຍຍົກ ແລະ ຂາຍຢ່ອຍ ໂດຍສອດຄ່ອງກັບຂໍ້ຕົກລົງສະບັບນີ້ ແລະ ລະບຽບ ກົດໝາຍອື່ນໆທີ່ກ່ຽວຂ້ອງ.

ການດຳເນີນທຸລະກິດການຄ້າຂາຍຍົກ ຫລື ຂາຍຢ່ອຍ (ສຳລັບຄົນຕ່າງປະເທດ) ແມ່ນໃຫ້ປະຕິບັດຢ່າງ
ເຂັ້ມງວດ ຕາມເງື່ອນໄຂທີ່ໄດ້ກຳນົດໄວ້ ໃນມາດຕາ 5, 6, 7 ແລະ ມາດຕາ 8 ຂອງຂໍ້ຕົກລົງສະບັບນີ້.

ອາຊີບຂາຍສິນຄ້າ (ບໍ່ວ່າຂາຍຍົກ ຫລື ຂາຍຢ່ອຍ) ລ້ວນແຕ່ສະຫງວນໄວ້ ສຳລັບພົນລະເມືອງລາວ ເວັ້ນ
ເສຍແຕ່ລະບຽບ ກົດໝາຍກຳນົດເປັນຢ່າງອື່ນ.

ມາດຕາ 5. ເງື່ອນໄຂຂອງການສ້າງຕັ້ງທຸລະກິດການຄ້າຂາຍຍົກຂອງຜູ້ລົງທຶນຕ່າງປະເທດ

ຜູ້ລົງທຶນຕ່າງປະເທດ (ບຸກຄົນ ຫລື ນິຕິບຸກຄົນ) ສາມາດເຂົ້າຮ່ວມລົງທຶນກັບຜູ້ລົງທຶນຂອງລາວ ເພື່ອສ້າງ
ຕັ້ງທຸລະກິດການຄ້າຂາຍຍົກໃນປະເພດສິນຄ້າ ແລະ ໃນອັດຕາສ່ວນທຶນ ຕາມທີ່ບົ່ງໄວ້ໃນລະບຽບ ກົດໝາຍທີ່ກ່ຽວ
ຂ້ອງ ຫລື ຕາມທີ່ ສປປ ລາວ ໄດ້ໃຫ້ພັນທະໃນສິນທິສັນຍາສາກົນດ້ານການຄ້າ(ລະອຽດຈະມີລະບຽບການຕ່າງຫາກ).

ນອກຈາກການເຂົ້າຮ່ວມລົງທຶນ ຕາມທີ່ກ່າວມາໃນວັກໜຶ່ງຂອງມາດຕານີ້ແລ້ວ ບຸກຄົນ ຫລື ນິຕິບຸກຄົນ
ຕ່າງປະເທດ ຍັງສາມາດສົ່ງອອກສິນຄ້າເຂົ້າ ສປປ ລາວ ໂດຍຜ່ານວິສາຫະກິດພາຍໃນປະເທດ ຫລື ວິສາຫະກິດ
ຕ່າງປະເທດທີ່ຂຶ້ນທະບຽນວິສາຫະກິດ ຢູ່ ສປປ ລາວ ຊຶ່ງດຳເນີນທຸລະກິດນຳເຂົ້າສິນຄ້າທີ່ກ່ຽວຂ້ອງ ຫລື ຜ່ານຊ່ອງ
ທາງ ເຊັ່ນ : ຕົວແທນຈຳໜ່າຍ ຫລື ແຟນໄຈສ໌ຂອງຕົນ ທີ່ເປັນຄົນລາວຢູ່ພາຍໃນປະເທດ.

ມາດຕາ 6. ເງື່ອນໄຂຂອງການສ້າງຕັ້ງທຸລະກິດການຄ້າຂາຍຢ່ອຍຂອງຜູ້ລົງທຶນຕ່າງປະເທດ

ທຸລະກິດການຄ້າຂາຍຢ່ອຍ ເປັນອາຊີບສະຫງວນໄວ້ສຳລັບພົນລະເມືອງລາວ.

ຜູ້ລົງທຶນຕ່າງປະເທດ (ບຸກຄົນ ຫລື ນິຕິບຸກຄົນ) ສາມາດ :

- ຈຳໜ່າຍສິນຄ້າ ໂດຍຜ່ານຊ່ອງທາງ ເຊັ່ນ : ຕົວແທນຈຳໜ່າຍ ຫລື ແຟນໄຈສ໌ ຂອງຕົນ ທີ່ເປັນຄົນ
ລາວ ຢູ່ພາຍໃນປະເທດ ;

ລົງທຶນ ຫລື ເຂົ້າຮ່ວມການລົງທຶນ ໃນການກໍ່ສ້າງສະຖານທີ່ຄ້າຂາຍຮູບແບບໃໝ່ (ທັນສະໄໝ) ສຳລັບຫົວໜ່ວຍທຸລະກິດຕ່າງໆ ໄດ້ເປັນບ່ອນຈັບຈອງ ເພື່ອທຳມາຄ້າ-ຂາຍ (ເຊັ່ນ : Hypermarket, Supermarket, Shopping center ຫລື mall) ໂດຍສອດຄ່ອງກັບລະບຽບ ກົດໝາຍທີ່ກ່ຽວຂ້ອງຂອງ ສປປ ລາວ ໂດຍສະເພາະແມ່ນກົດໝາຍວ່າດ້ວຍການສົ່ງເສີມການລົງທຶນ.

ມາດຕາ 7. ການດຳເນີນທຸລະກິດການຄ້າຂາຍຍົກ ແລະ ຂາຍຍ່ອຍຂອງໂຮງງານ

ໂຮງງານ ທີ່ໄດ້ຂຶ້ນທະບຽນວິສາຫະກິດ ຢູ່ ສປປ ລາວ ສາມາດຈຳໜ່າຍຂາຍຍົກ ຫລື ຂາຍຍ່ອຍຜະລິດຕະພັນສິນຄ້າຂອງຕົນ ໂດຍບໍ່ຈຳເປັນຕ້ອງຂຶ້ນທະບຽນວິສາຫະກິດການຄ້າຂາຍຍົກ ຫລື ຂາຍຍ່ອຍອີກ.

ນອກຈາກຜະລິດຕະພັນສິນຄ້າ ທີ່ໂຮງງານຜະລິດໄດ້ ຫ້າມເດັດຂາດບໍ່ໃຫ້ຂາຍຜະລິດຕະພັນສິນຄ້າອື່ນ ປົນ ໃນກໍລະນີລະເມີດ ໃຫ້ຖືວ່າເປັນການຄ້າສິນຄ້ານອກລະບົບ ແລະ ຈະຖືກປະຕິບັດມາດຕະການຕາມລະບຽບ ກົດໝາຍທີ່ກ່ຽວຂ້ອງ.

ມາດຕາ 8. ການດຳເນີນທຸລະກິດການຄ້າຂາຍຍົກ ແລະ ຂາຍຍ່ອຍ ຂອງວິສາຫະກິດນຳເຂົ້າສິນຄ້າ

ວັດຖຸປະສົງຂອງການສ້າງຕັ້ງວິສາຫະກິດນຳເຂົ້າສິນຄ້າ ແມ່ນເພື່ອຂາຍຍົກ ຫລື ຂາຍຍ່ອຍສິນຄ້າ ທີ່ນຳເຂົ້າມາ. ການອະນຸຍາດໃຫ້ຂຶ້ນທະບຽນວິສາຫະກິດ ເພື່ອເຮັດທຸລະກິດນຳເຂົ້າສິນຄ້າ ກໍແມ່ນການອະນຸຍາດໃຫ້ຂຶ້ນທະບຽນວິສາຫະກິດ ເພື່ອເຮັດທຸລະກິດການຄ້າຂາຍຍົກ ຫລື ຂາຍຍ່ອຍສິນຄ້າ ເວັ້ນເສັຍແຕ່ການນຳເຂົ້າອຸປະກອນ ວັດຖຸດິບ ພາຫະນະການຜະລິດ ເພື່ອປ້ອນ ຫລື ຮັບໃຊ້ໂຮງງານ, ໂຄງການ ຫລື ຮັບໃຊ້ເປົ້າໝາຍທີ່ບໍ່ແມ່ນທຸລະກິດຕ່າງໆ.

ວິສາຫະກິດນຳເຂົ້າສິນຄ້າ ທີ່ຄົນລາວເປັນຜູ້ລົງທຶນຮ້ອຍສ່ວນຮ້ອຍ (100%) ສາມາດຈຳໜ່າຍຂາຍຍົກ ຫລື ຂາຍຍ່ອຍຜະລິດຕະພັນສິນຄ້ານຳເຂົ້າຂອງຕົນ (ຕາມທີ່ບົ່ງໄວ້ໃນໃບທະບຽນວິສາຫະກິດ) ໂດຍບໍ່ຈຳເປັນຕ້ອງຂຶ້ນທະບຽນວິສາຫະກິດການຄ້າຂາຍຍົກ ຫລື ຂາຍຍ່ອຍ ອີກ.

ການສ້າງຕັ້ງທຸລະກິດນຳເຂົ້າ ເພື່ອຂາຍຍົກ ຂອງຜູ້ລົງທຶນຕ່າງປະເທດຮ່ວມທຶນກັບຜູ້ລົງທຶນຂອງຄົນລາວ ແມ່ນໃຫ້ປະຕິບັດ ຕາມທີ່ໄດ້ບົ່ງໄວ້ໃນວັກໜຶ່ງ ມາດຕາ 5 ຂອງຂໍ້ຕົກລົງສະບັບນີ້. ວິສາຫະກິດດັ່ງກ່າວນີ້ ບໍ່ສາມາດເຮັດທຸລະກິດຈຳໜ່າຍສິນຄ້າຂາຍຍ່ອຍໄດ້ ເພາະເປັນທຸລະກິດສະຫງວນໄວ້ສຳລັບພົນລະເມືອງລາວເທົ່ານັ້ນ.

ວິສາຫະກິດນຳເຂົ້າສິນຄ້າໃດ ຕ້ອງຈຳໜ່າຍສິນຄ້ານັ້ນ ໃຫ້ຖືກຕ້ອງຕາມລະບຽບ ກົດໝາຍ ໂດຍສະເພາະ ຂໍ້ຕົກລົງສະບັບນີ້ ໃນກໍລະນີລະເມີດ ໃຫ້ຖືວ່າເປັນການຄ້າສິນຄ້ານອກລະບົບແລະຈະຖືກປະຕິບັດມາດຕະການຕາມລະບຽບ ກົດໝາຍທີ່ກ່ຽວຂ້ອງ.

ມາດຕາ 9. ຂອບເຂດຈຳນວນແຮງງານຕ່າງປະເທດ

ຈຳນວນແຮງງານຕ່າງປະເທດ ທີ່ປະກອບໃນທຸລະກິດການຄ້າຂາຍຍົກ ແລະ ຂາຍຍ່ອຍ ຕ້ອງປະຕິບັດຢ່າງເຂັ້ມງວດຕາມທີ່ໄດ້ກຳນົດໄວ້ໃນກົດໝາຍແຮງງານ ແລະ ພັນທະໃນສົນທິສັນຍາສາກົນດ້ານການຄ້າ ທີ່ ສປປ ລາວ

ຮັບຮອງ ຫລື ເປັນພາຄີຢູ່ (ເຊັ່ນ ຜູ້ຈັດການ, ຊຽວຊານ).

ສໍາລັບຜູ້ທີ່ເຮັດໜ້າທີ່ເປັນພະນັກງານຕ່າງໆໃນຮ້ານ ຫລື ສະຖານທີ່ຈໍາໜ່າຍ ແລະຜູ້ຈໍາໜ່າຍຂາຍຍົກ ຫລື ຂາຍຍ່ອຍ ຂອງ (ຫລື ໃນນາມ) ວິສາຫະກິດພາຍໃນປະເທດ ແລະ ວິສາຫະກິດຕ່າງປະເທດ ຕ້ອງແມ່ນຄົນລາວທັງໝົດ ເວັ້ນເສຍແຕ່ບາງກໍລະນີທີ່ລະບຽບ ກົດໝາຍກໍານົດເປັນຢ່າງອື່ນ.

ມາດຕາ 10. ຂັ້ນຕອນການສ້າງຕັ້ງທຸລະກິດການຄ້າຂາຍຍົກ ແລະ ການຄ້າຂາຍຍ່ອຍ

ຜູ້ທີ່ມີຈຸດປະສົງຢາກສ້າງຕັ້ງທຸລະກິດການຄ້າຂາຍຍົກ ແລະ ຂາຍຍ່ອຍ ຕ້ອງແຈ້ງຂຶ້ນທະບຽນວິສາຫະກິດ ນໍາເຈົ້າໜ້າທີ່ທະບຽນວິສາຫະກິດທີ່ກ່ຽວຂ້ອງ ຕາມຂັ້ນຕອນທີ່ໄດ້ບົ່ງໄວ້ໃນກົດໝາຍວ່າດ້ວຍວິສາຫະກິດ, ເວັ້ນເສຍແຕ່ບາງປະເພດທຸລະກິດການຄ້າຂາຍຍົກ ຫລື ຂາຍຍ່ອຍ ທີ່ລະບຽບ ກົດໝາຍກໍານົດໄວ້ເປັນຢ່າງອື່ນ.

ມາດຕາ 11. ການຍື່ນຄໍາຮ້ອງແຈ້ງຂຶ້ນທະບຽນວິສາຫະກິດ

ຜູ້ທີ່ມີຈຸດປະສົງຢາກແຈ້ງຂຶ້ນທະບຽນວິສາຫະກິດການຄ້າຂາຍຍົກ ແລະ ຂາຍຍ່ອຍ ຕ້ອງ :

- ປະຕິບັດຕາມຂັ້ນຕອນການສ້າງຕັ້ງ, ຮູບການ ຫລື ຮູບແບບວິສາຫະກິດ ຕາມທີ່ໄດ້ກໍານົດໄວ້ໃນ ກົດໝາຍວ່າດ້ວຍວິສາຫະກິດ;
- ປະຕິບັດຕາມລະບຽບການກ່ຽວກັບແບບຟອມຄໍາຮ້ອງແຈ້ງຂຶ້ນທະບຽນວິສາຫະກິດ ສໍາລັບແຕ່ລະຮູບແບບ ຫລື ຮູບການວິສາຫະກິດ ;
- ປະກອບເອກະສານຈໍາເປັນ ຕາມເງື່ອນໄຂຂອງແຕ່ລະຮູບການທຸລະກິດການຄ້າຂາຍຍົກ ແລະ ຂາຍຍ່ອຍ (ເຊັ່ນ ໃບອະນຸຍາດນໍາໃຊ້ສິດທິ, ສັນຍາຕົວແທນ ຫລື ແຟນໂຈສ໌ ເປັນຕົ້ນ).

ໝວດທີ 3

ຮູບການທຸລະກິດການຄ້າຂາຍຍົກ ແລະ ຂາຍຍ່ອຍ

ມາດຕາ 12. ຮູບການທຸລະກິດການຄ້າຂາຍຍົກ ແລະ ຂາຍຍ່ອຍ

ຮູບການຕົ້ນຕໍຂອງທຸລະກິດການຄ້າຂາຍຍົກ ແລະ ຂາຍຍ່ອຍ ປະກອບດ້ວຍ :

- ທຸລະກິດການຄ້າຂາຍຍົກ ແລະ ຂາຍຍ່ອຍທົ່ວໄປ;
- ທຸລະກິດການຄ້າຂາຍຍົກ ແລະ ຂາຍຍ່ອຍ ພາຍໃຕ້ຮູບການ ການຄ້າຂາຍຕໍ່ (Resell);
- ທຸລະກິດການຄ້າຂາຍຍົກ ແລະ ຂາຍຍ່ອຍພາຍໃຕ້ຮູບການຕົວແທນຈໍາໜ່າຍ (Agent) ;
- ທຸລະກິດການຄ້າຂາຍຍົກ ແລະ ຂາຍຍ່ອຍ ພາຍໃຕ້ຮູບການແຟນໂຈສ໌ ຫລື Trading Franchise) ;
- ທຸລະກິດການຄ້າຂາຍຍົກ ແລະ ຂາຍຍ່ອຍພາຍໃຕ້ຮູບການອື່ນໆ ຕາມລະບຽບ ກົດໝາຍ.

ມາດຕາ 13. ຮູບການການຄ້າຂາຍຍົກ ແລະ ຂາຍຍ່ອຍທົ່ວໄປ

ຮູບການທຸລະກິດການຄ້າຂາຍຍົກ ແລະ ຂາຍຍ່ອຍທົ່ວໄປ ແມ່ນທຸລະກິດຂາຍສິນຄ້າ ທີ່ບໍ່ມີສັນຍາຜູກພັນ

ການເປັນຕົວແທນ ຫລື ແຟນໄຈສໄດງ ເຊັ່ນ ການຂາຍຜະລິດຕະພັນສິນຄ້າທີ່ຕົນຜະລິດໄດ້ ຫລື ສິນຄ້າຂອງຜູ້ອື່ນ.

ການດຳເນີນທຸລະກິດການຄ້າຂາຍຍົກ ແລະ ຂາຍຍ່ອຍທົ່ວໄປ ຕ້ອງຂຶ້ນທະບຽນວິສາຫະກິດ ໃຫ້ຖືກຕ້ອງ ຕາມທີ່ໄດ້ບົ່ງໄວ້ໃນຂໍ້ຕົກລົງສະບັບນີ້ ເວັ້ນເສຍແຕ່ບາງປະເພດທຸລະກິດການຄ້າຂາຍຍົກ ແລະ ຂາຍຍ່ອຍ ທີ່ລະບຽບ ກົດໝາຍກຳນົດເປັນຢ່າງອື່ນ.

ມາດຕາ 14. ຮູບການການຄ້າຂາຍຕໍ່

ຮູບການການຄ້າຂາຍຕໍ່ ແມ່ນທຸລະກິດຈຳໜ່າຍສິນຄ້າ ມຸ່ງຜົນກຳໄລຈາກຜິດດ່ຽງລາຄາຊື້ ແລະ ລາຄາ ຂາຍສິນຄ້າ ໂດຍຜູ້ດຳເນີນທຸລະກິດການຄ້າຂາຍຕໍ່ນັ້ນ ເຮັດສັນຍາຊື້ແບບຂາດຕົວນຳເຈົ້າຂອງຍີ່ຫໍ້ສິນຄ້າ ເພື່ອຂາຍ ຕໍ່ ພາຍໃຕ້ຊັບສິນ, ທຶນຮອນ ແລະ ຮັບຜິດຊອບຕໍ່ຜົນກຳໄລ ຫຼື ຂາດທຶນດ້ວຍຕົນເອງ ໂດຍຄູ່ສັນຍາບໍ່ມີພັນທະຜູກພັນ ຕໍ່ກັນ ເວັ້ນເສຍແຕ່ສັນຍາ ບົ່ງໄວ້ເປັນຢ່າງອື່ນ.

ສັນຍາຊື້ - ຂາຍສິນຄ້າລະຫວ່າງເຈົ້າຂອງຍີ່ຫໍ້ສິນຄ້າ ແລະ ຜູ້ຂາຍຕໍ່ ຕ້ອງເຮັດເປັນລາຍລັກອັກສອນ ສອດ ຄ່ອງກັບກົດໝາຍວ່າດ້ວຍຂໍ້ຜູກພັນໃນສັນຍາ ແຫ່ງ ສປປ ລາວ.

ການດຳເນີນທຸລະກິດການຄ້າຂາຍຕໍ່ ຕ້ອງຂຶ້ນທະບຽນວິສາຫະກິດ ໃຫ້ຖືກຕ້ອງ ຕາມທີ່ບົ່ງໄວ້ໃນຂໍ້ຕົກລົງ ສະບັບນີ້ ເວັ້ນເສຍແຕ່ໄດ້ມີທະບຽນວິສາຫະກິດ ດຳເນີນທຸລະກິດການຄ້າຂາຍຍົກ ຫລື ຂາຍຍ່ອຍ ໃດໜຶ່ງແລ້ວ.

ມາດຕາ 15. ຮູບການຕົວແທນຈຳໜ່າຍ

ຮູບການຕົວແທນຈຳໜ່າຍແມ່ນທຸລະກິດຊື້-ຂາຍສິນຄ້າ ຊຶ່ງບຸກຄົນ ຫຼື ນິຕິບຸກຄົນທີ່ເປັນຕົວແທນຈຳໜ່າຍ ນັ້ນ ດຳເນີນທຸລະກິດໃນນາມຂອງຕົນ ແຕ່ເຮັດເພື່ອຜົນປະໂຫຼດຂອງຜູ້ອື່ນ ບົນພື້ນຖານສັນຍາມອບໝາຍ ໂດຍໄດ້ ຮັບຄ່າບຳເນັດ (Commission) ເປັນການຕອບແທນ.

ຄ່າບຳເນັດ (Commission) ແມ່ນຂຶ້ນກັບການຕົກລົງກັນລະຫວ່າງຜູ້ມອບ(Principal) ແລະ ຜູ້ຮັບມອບ.

ການດຳເນີນທຸລະກິດຕົວແທນຈຳໜ່າຍ ຕ້ອງຂຶ້ນທະບຽນວິສາຫະກິດໃຫ້ຖືກຕ້ອງ ຕາມທີ່ບົ່ງໄວ້ໃນຂໍ້ຕົກ ລົງສະບັບນີ້ ເວັ້ນເສຍແຕ່ໄດ້ມີທະບຽນວິສາຫະກິດ ດຳເນີນທຸລະກິດການຄ້າຂາຍຍົກ ຫລື ຂາຍຍ່ອຍໃດໜຶ່ງແລ້ວ.

ມາດຕາ 16. ຮູບການແຟຣນໄຈສ໌ (ການຄ້າ)

ຮູບການແຟຣນໄຈສ໌ (Trading Franchise) ແມ່ນການມອບສິດທິນຳໃຊ້ກ່ຽວກັບເຄື່ອງໝາຍການຄ້າ ຂອງ ສິນຄ້າ ລວມທັງວິທີການໃນການຈັດການຕະຫຼາດຈາກຜູ້ເປັນເຈົ້າຂອງສິດທິ (ເອີ້ນວ່າ: ແຟນໄຈເຊີ) ໃຫ້ບຸກຄົນ ຫຼື ນິ ຕິບຸກຄົນທີ່ໄດ້ຮັບມອບໝາຍ (ເອີ້ນວ່າ : ແຟນໄຈຊີ) ເພື່ອຈຳໜ່າຍ ໃນຂອບເຂດຕະຫຼາດໃດໜຶ່ງ.

ເຈົ້າຂອງສິດທິ (ຫລື ແຟນໄຈເຊີ) ຈະໄດ້ຮັບຄ່ານຳໃຊ້ສິດທິ ດັ່ງກ່າວ ຈາກຜູ້ທີ່ໄດ້ຮັບມອບ (ຫລື ແຟນໄຈ ຊີ) ເປັນການຕອບແທນ. ຄ່ານຳໃຊ້ສິດທິ ແມ່ນຂຶ້ນກັບການຕົກລົງກັນລະຫວ່າງຜູ້ມອບ ແລະ ຜູ້ຮັບມອບ.

ການດຳເນີນທຸລະກິດແຟຣນໄຈສ໌ ຕ້ອງຂຶ້ນທະບຽນວິສາຫະກິດໃຫ້ຖືກຕ້ອງ ຕາມທີ່ໄດ້ບົ່ງໄວ້ໃນຂໍ້ຕົກລົງສະ ບັບນີ້ ເວັ້ນເສຍແຕ່ໄດ້ມີທະບຽນວິສາຫະກິດ ດຳເນີນທຸລະກິດການຄ້າຂາຍຍົກ ຫລື ຂາຍຍ່ອຍ ໃດໜຶ່ງແລ້ວ.

ມາດຕາ 17. ສັນຍາຕົວແທນຈຳໜ່າຍ ແລະ ແຟຼນໄຈສ໌ (ການຄ້າ)

ສັນຍາຕົວແທນຈຳໜ່າຍ ແລະ ແຟຼນໄຈສ໌ (ການຄ້າ) ຕ້ອງເຮັດເປັນລາຍລັກອັກສອນ ສອດຄ່ອງກັບກົດໝາຍວ່າດ້ວຍຂໍ້ຜູກພັນໃນສັນຍາ ແຫ່ງ ສປປ ລາວ.

ສັນຍາຕົວແທນຈຳໜ່າຍ ແລະ ແຟຼນໄຈສ໌ (ການຄ້າ) ຕ້ອງປະກອບດ້ວຍເນື້ອໃນຕົ້ນຕໍ ດັ່ງນີ້ :

- ເນື້ອໃນ ທີ່ມອບໃຫ້ເປັນຕົວແທນຈຳໜ່າຍ ຫລື ສິດນຳໃຊ້ທີ່ມອບໃຫ້ເປັນແຟຼນໄຈສ໌ ;
- ສິດ, ໜ້າທີ່ຂອງຜູ້ມອບ ແລະ ຜູ້ຮັບມອບ ;
- ຄວາມຮັບຜິດຊອບຂອງຜູ້ມອບ ຕໍ່ຜູ້ຮັບມອບ ແລະ ບຸກຄົນພາຍນອກ ;
- ຄວາມຮັບຜິດຊອບຂອງຜູ້ຮັບມອບຕໍ່ຜູ້ມອບ ແລະ ບຸກຄົນພາຍນອກ ;
- ການຍົກເລີກສັນຍາ ແລະ ການສິ້ນສຸດສັນຍາ ;
- ການແກ້ໄຂຂໍ້ຂັດແຍ່ງ.

ມາດຕາ 18. ການໃຫ້ບໍລິການຈຳໜ່າຍສິນຄ້າ

ການໃຫ້ບໍລິການຈຳໜ່າຍສິນຄ້າຂອງຫົວໜ່ວຍທຸລະກິດການຄ້າຂາຍຍົກ ແລະ ການຄ້າຂາຍຍ່ອຍຕ້ອງປະຕິບັດໃຫ້ຖືກຕ້ອງຕາມວິທີການ ແລະ ຮູບການທີ່ລະບຽບ ກົດໝາຍໄດ້ກຳນົດໄວ້ຢ່າງເຂັ້ມງວດ ໃນນີ້ ອາດຈະດຳເນີນການ ໂດຍຜ່ານວິທີການ ແລະ ຮູບການຕົ້ນຕໍ ດັ່ງນີ້ :

- ຮ້ານຄ້າ ຫລື ສະຖານທີ່ສະເພາະຂອງຕົນ (ຫລື ເຂົ້າ. . .) ເພື່ອຈຳໜ່າຍສິນຄ້າແບບຖາວອນ ;
- ຮ້ານຄ້າ ຫລື ສະຖານທີ່ຈຳໜ່າຍສິນຄ້າແບບຊົ່ວຄາວ (ເຊັ່ນ ຕະຫຼາດນັດ, ງານຕ່າງໆ) ;
- ການຈຳໜ່າຍສິນຄ້າແບບເຄື່ອນທີ່ (ເຊັ່ນ ແຜງລອຍ, ຄ້າເລ ຫລື ຂາຍແບບເຄາະປະຕູ);
- ຮ້ານຄ້າ ຫລື ສະຖານທີ່ຈຳໜ່າຍສິນຄ້າແບບຖາວອນ ຢູ່ຕະຫຼາດທົ່ວໄປ (ປະເພນີເດີມ) ຫລື ຢູ່ສະຖານທີ່ການຄ້າທັນສະໄໝຮູບແບບຕ່າງໆ (ເຊັ່ນ: Hypermarket, Shopping mall ຫລື center, Supermarket).

ໝວດທີ 4

ມາດຕະການຕໍ່ຜູ້ລະເມີດ

ມາດຕາ 19. ການຂຶ້ນທະບຽນວິສາຫະກິດທີ່ບໍ່ຖືກຕ້ອງ

ເຈົ້າໜ້າທີ່ທະບຽນວິສາຫະກິດ ທີ່ຂຶ້ນທະບຽນວິສາຫະກິດ ເພື່ອປະກອບທຸລະກິດໜຳເຂົ້າ, ການຄ້າຂາຍຍົກ ແລະ ຂາຍຍ່ອຍ ໂດຍລະເມີດຂໍ້ກຳນົດ ໝວດ 2 ຂອງຂໍ້ຕົກລົງສະບັບນີ້ ຈະຖືກປະຕິບັດມາດຕະການ ຕາມທີ່ໄດ້ກຳນົດໄວ້ໃນມາດຕາ 238 ຂອງກົດໝາຍວ່າດ້ວຍວິສາຫະກິດ.

ມອບໃຫ້ກົມການຄ້າພາຍໃນ, ສົ່ງເສີມການລົງທຶນທົ່ວໄປປະສານກັບກົມຈັດຕັ້ງ, ກົມກວດກາ (ກະຊວງອຸດສາຫະກຳ ແລະ ການຄ້າ) ເພື່ອດຳເນີນມາດຕະການ ຕາມທີ່ກ່າວມາ ໃນວັກໜຶ່ງຂອງມາດຕານີ້ຢ່າງເຂັ້ມງວດ.

ມາດຕາ 20. ບຸກຄົນ ຫລື ນິຕິບຸກຄົນທີ່ໄດ້ຮັບການຂຶ້ນທະບຽນວິສາຫະກິດທີ່ບໍ່ຖືກຕ້ອງ
ການຂຶ້ນທະບຽນວິສາຫະກິດ ໃຫ້ບຸກຄົນ ຫລື ນິຕິບຸກຄົນ ໂດຍບໍ່ຖືກຕ້ອງຕາມທີ່ໄດ້ກ່າວມາໃນມາດຕາ 19
ຖັດເທິງນີ້ ລ້ວນແຕ່ເປັນໂມຄະ.

ການເຄື່ອນໄຫວທຸລະກິດ ຂອງບຸກຄົນ ຫລື ນິຕິບຸກຄົນພາຍໃຕ້ທະບຽນວິສາຫະກິດ ຕາມທີ່ກ່າວມາໃນວັກ
ໜຶ່ງຂອງມາດຕານີ້ ຖືວ່າເປັນການເຄື່ອນໄຫວທຸລະກິດ ໂດຍບໍ່ມີທະບຽນວິສາຫະກິດ ແລະ ຈະຖືກປະຕິບັດມາດຕະ
ການ ຕາມທີ່ໄດ້ກຳນົດໄວ້ໃນ ມາດຕາ 236 ຂອງກົດໝາຍວ່າດ້ວຍວິສາຫະກິດ ຢ່າງເຂັ້ມງວດ ນອກຈາກນີ້ ຍັງຈະ
ຖືກປະຕິບັດມາດຕະການ ດັ່ງນີ້ :


- ຍຶດ ຫລື ອາຍັດສິນຄ້າເຄື່ອງຂອງ ແລະ ດຳເນີນການຂາຍທອດຕະຫຼາດ ຕາມລະບຽບການ. ເງິນທີ່
ໄດ້ຈາກການຂາຍທອດຕະຫຼາດດັ່ງກ່າວ ພາຍຫຼັງຫັກຄ່າໃຊ້ຈ່າຍສິ້ນເປືອງທີ່ຈຳເປັນແລ້ວ ໃຫ້ມອບ
ເຂົ້າງົບປະມານຂອງລັດ ;
- ປັບໃໝ ຕາມລະບຽບ ກົດໝາຍທີ່ກ່ຽວຂ້ອງ ;
- ສັງໂຈະການດຳເນີນທຸລະກິດ.

ມາດຕາ 21. ການລະເມີດອື່ນໆ
ບຸກຄົນ ຫຼື ການຈັດຕັ້ງທີ່ໄດ້ລະເມີດຂໍ້ຕົກລົງສະບັບນີ້ ຫາກໄດ້ກໍ່ຄວາມ ເສັຍຫາຍໃຫ້ແກ່ຜູ້ອື່ນ ຕ້ອງຮັບ
ຜິດຊອບໃຊ້ແທນຄ່າເສັຍຫາຍທີ່ຕົນໄດ້ກໍ່ຂຶ້ນ.
ໃນກໍລະນີການລະເມີດ ເປັນການກະທຳຜິດທາງອາຍາ ຜູ້ລະເມີດ ຈະຖືກລົງໂທດຕາມກົດໝາຍອາຍາ.

ໝວດທີ 5
ການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດ

ມາດຕາ 22. ການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດ
ມອບໃຫ້ກົມການຄ້າພາຍໃນ, ສິ່ງເສີມການລົງທຶນທົ່ວໄປ (ກະຊວງອຸດສາຫະກຳ ແລະ ການຄ້າ), ພະ
ແນກອຸດສາຫະກຳ ແລະ ການຄ້າຂັ້ນແຂວງ ແລະ ຫ້ອງການອຸດສາຫະກຳ ແລະ ການຄ້າເມືອງ, ເທດສະບານ ຈັດຕັ້ງ
ປະຕິບັດຂໍ້ຕົກລົງສະບັບນີ້ ຢ່າງເຂັ້ມງວດ.

ມາດຕາ 23. ຜົນສັກສິດ
ຂໍ້ຕົກລົງສະບັບນີ້ ມີຜົນສັກສິດ ນັບແຕ່ວັນລົງລາຍເຊັນເປັນຕົ້ນໄປ ແລະ ປຸງແທນຂໍ້ຕົກລົງ, ສະບັບເລກ
ທີ 0891/ອຄ.ຄພນ, ລົງວັນທີ 7 ພຶດສະພາ 2012.

✓ ລັດຖະມົນຕີສຳນັກງານກະຊວງອຸດສາຫະກຳ ແລະ ການຄ້າ

ສຽວສະຫວາດ ສະແຫວງສິກສາ